

ဂျာမိးလိၵ်းကော့းဝု၊တုထိၵ်းသု၊လော့းခိၵ်းဃိခိၵ်းပထမ

FIRST THESSALONIANS

ဂျာမိးခိၵ်း

ဃူးတီၵ်း ဂျာမိးလိၵ်းကော့းဝု၊တုထိၵ်းသု၊လော့းခိၵ်းဃိခိၵ်းပထမ ခိၵ်း။ ပီခိၵ်းတမာခိၵ်း၊လဝ်းယေ၊သု ပုးခိၵ်း။ ကခိၵ်းလံးမိးလိၵ်းဝု၊ ပေးလု ခိၵ်းကော့း။ ပေးလု ခိၵ်း မိၵ်းမိၵ်းပံ၊ပီခိၵ်းဂုခိၵ်းယုမ်၊မာတ်း လဝ်းယေ၊သု ခိၵ်း မခိၵ်းမိးလိၵ်းဝု၊ သေးလု ခိၵ်းလး။ ပီခိၵ်းကော့းခိၵ်းလၵ်း၊ခိၵ်းသေး ဂုခိၵ်းယုမ်၊မာတ်း လဝ်းယေ၊သု တၵ်းလံး ခိၵ်းကော့း။ ဂျာမိးခိၵ်းတီၵ်းဝု၊ပီခိၵ်း ပီသၵ်းဂရိလိၵ်း A.D. 51 ခိၵ်းကော့း။

ဂျာမိးလိၵ်းကော့းဝု၊တုထိၵ်းသု၊လော့းခိၵ်းဃိခိၵ်းပထမ ခိၵ်းပီခိၵ်းလိၵ်းကခိၵ်း ပေးလု လုၵ်းတီၵ်း ဝိၵ်းဂုၵ်းမာတ်း၊ တီၵ်းကခိၵ်းမခိၵ်းလံး၊ခါမ်၊တုၵ်းဂိၵ်းယု၊ခိၵ်း တီၵ်းပခိၵ်းဂု၊ ပုခိၵ်းဂုခိၵ်းယုမ်၊မာတ်းကခိၵ်းမိးတီၵ်း လိၵ်းလဝ်း၊ ဝိၵ်းထိၵ်းသု၊လော့းခိၵ်း ခိၵ်းကော့း။

ဂီၵ်းကခိၵ်း လိၵ်းကော့းဝု၊တုထိၵ်းသု၊လော့းခိၵ်းဃိခိၵ်းပထမ လမ်း။-

ဂုးလံးပခိၵ်းဂီၵ်းပခိၵ်းဂီၵ်းဂုခိၵ်းယုမ်၊မာတ်း လဝ်းယေ၊သု ကခိၵ်းလံး၊ခါမ်၊တၵ်းကခိၵ်းခိၵ်းလၵ်း၊ခိၵ်းသေး။ ဂုးလံးသင်၊သွခိၵ်းသုၵ်းမု လွၵ်းကခိၵ်းတၵ်းလံး၊ကသၵ်းလိၵ်းမုတ်းလီလိၵ်းခိၵ်း၊ဂီၵ်း။ တၵ်းလံး၊ခတ်းလိၵ်းခိၵ်း၊ဂီၵ်း ခိၵ်းကော့း။

လွၵ်းတၵ်းကခိၵ်းခိၵ်းပုးခိၵ်း ဂျာမိးလိၵ်းကော့းဝု၊တုထိၵ်းသု၊လော့းခိၵ်းဃိခိၵ်းပထမ လမ်း။-

- ၁။ လွၵ်းတၵ်းကခိၵ်း တၵ်း၊ရှေးလုးတြးပီခိၵ်းလဝ်း ဂွၵ်းပိုၵ်းလိၵ်းလဝ်းထိၵ်းသု၊လော့းခိၵ်း။ (၁:၁-၁၀)
- ၂။ လွၵ်းတၵ်းကခိၵ်း လၵ်း၊ခတ်း၊ခိၵ်းတၵ်းဂီၵ်းတၵ်းသၵ်း၊တမာခိၵ်း၊လဝ်း။ (၂:၁-၃:၁၃)
- ၃။ လွၵ်းတၵ်းကခိၵ်း ယုၵ်းယွၵ်းဂုခိၵ်းယုမ်၊မာတ်းထိၵ်းသု၊လော့းခိၵ်း။ (၄:၁-၅:၂၂)
- ၄။ ဂျာမိးဂုၵ်းပုး၊ ဂျာမိးတၵ်းလၵ်း၊ တၵ်းလီမင်၊ဂလု၊။ (၅:၂၃-၂၈)

ရှမ်းလိန်းကျေးတု၊တု

ထိန်းသျှလေးခိန်း; ဗီခိတ် ပထမ

FIRST THESSALONIANS

၁

ရှမ်းတရ်လတ်; ဧလ; တင်, ရှေးလူ:

၁ ဂဝ်၊ ပေးလု၊ တင်း သိလွှာ၊ ခု၊ တင်း တိမေး
 သေ၊ ပခင်ခိန်းရှု၊ တီးရှုခိန်းလှိုင်းလင်း၊ ဝိင်းထိန်း
 သျှလေးခိန်း၊ တင်းလံ၊ ကခိတ်တု၊ ယူ၊ ခိန်း
 ဖြေးပေးလင်း၊ တင်း လင်းယေ၊ သုခရိလှို ခခိတ်
 ကေး။ ရှုးသုရှေးလူးဂိတ်၊ တင်းတင်ခိမ်း ကခိတ်
 ပိခိတ်မေးတီး၊ ပေးဖြေးပိခိတ်လင်း၊ တင်း လင်း
 ယေ၊ သုခရိလှို ခခိတ် မီးခိတ်သုသေဂမ်းလူလှို။
 ၂ ဂုမ်းခိန်းလှိုလံ; ခိတ်လှိုလှို၊ တင်းကခိတ်သုခိတ်ကခိတ်
 ယုမ်း၊ မတ်; ဧလ; ဂမ်းရှုတင်ဂမ်းတင်ရှု၊ ကဝ်
 ၃ ရှိုင်းခတ်လှိုရှိုတ်; ခိတ်တင်ရှုဂိတ်; တု၊ မီးလှို
 ကခိတ်မုင်းထူးမွင်းထူးလင်းဂုမ်း လင်းယေ၊ သု
 ခရိလှို ဧလ; မခိတ်ခိတ်၊ ယူ၊ ရှုးတီးဟံ၊ ခေးဖြေး
 ပိခိတ်လင်း၊ ကခိတ်ပိခိတ်ပေးဂုမ်းခခိတ်ဧလ; ဂုမ်းတင်၊
 ရှေးလူဖြေးပိခိတ်လင်းယူ၊ တု၊ သေ၊ ကမ်း၊ ထတ်၊
 ၄ ကေး။ ပီးခိတ်ကခိတ်ဂုမ်းဂုတ်ခိတ်ရှိုလှို; ဂူမတ်လှိုလင်း
 တင်ကခိတ် မခိတ်လင်းလှိုဂိတ်; ကဝ်သုခခိတ်တု။
 ၅ တြေးသတင်သိုဝ်းပျေး၊ ကခိတ်ဂုမ်းရှေးလတ်; ခိတ်
 ပိခိတ်ခေးရှမ်းလံ၊ လံ၊ ရှုလှိုလမ်း၊ လှို;။ ပိခိတ်တြေး
 ကခိတ်ပေးမုခိတ်ဖုင်းတခိတ်; ဂုမ်း၊ ဝိတ်လှို၊ မုတ်လင်၊
 လင်း၊ တင်း တင်ကခိတ်ရှုးခိတ်လှိုလမ်းခခိတ်ကေး။
 မိခိတ်လှိုလမ်းရှုခိတ်၊ ကခိတ်သုရှုသုဂုမ်း ဂုမ်းလံ; ယူ၊
 ရှုးခိတ်သုပုခိတ်; သုလှိုခိတ်ခိတ်၊ ရှိုဝ်ခခိတ်ယူ၊ ကေး။
 ၆ သုပိခိတ် ကေးကခိတ်ယိုင်းဂုမ်း တင်း လင်းဖြေးခခိတ်
 ကေး။ လှိုင်းမခိတ်လမ်း ပိတ်သမ့် သုခိတ်တင်ကခိတ်
 ယာပ်၊ ဗီခိတ်၊ ယူ၊ ခေး၊ သေရှေး၊ သုယင်း ရှုပုခိတ်၊
 ကဝ်ခိတ်ဂပတ်; တြေးလင်း၊ ခိတ်တင်ကခိတ်သိုဝ်း
 ပျေး၊ ကခိတ်ဝိတ်လှို၊ မုတ်လင်၊ လင်း၊ ပခိတ်ခခိတ်
 ၇ ကေး။ ပိုဝ်းခိတ်ဧလ; သုပိခိတ်ပုင်း၊ သက်; သေ၊ ရှုး
 တီးခိတ်လှိုင်းကခိတ်ယုမ်း၊ မတ်; ရှုးခိတ် မိုင်းမေး၊ ရေး၊
 တေးခိတ် တင်း မိုင်းကခေး၊ ယ တင်းသိင်းတင်း
 ၈ လှိုခခိတ်ကေး။ ပိခိတ်လှိုခခိတ်၊ ရှိုဝ် ဝေးခိတ်လမ်း
 ခိတ်ဂပတ်; တြေးလင်းဖြေး ကခိတ်ကွမ်း၊ သေရှေးတီး
 သုပိတ်သုခခိတ် လှိုဝ်၊ သျှရှုဂုမ်းရှုးခိတ် မိုင်းမေး၊
 ရေး၊ တေးခိတ် တင်း မိုင်းကခေး၊ လှိုဝ်ခခိတ်ယုတ်

ရှုလှိုင်းကမ်း၊ ရှုး၊ သတင်သိင်ခခိတ်၊ တင်ကခိတ်သု
 ယုမ်း၊ မတ်; ဖြေးပိခိတ်လင်းခခိတ်ကေး၊ လှိုဝ်၊ တုတ်
 ၉ ရှု၊ ရှုးတီးရှုးလိခိတ်ကေး။ ရှိုဝ်; ရှိုဝ်ခိတ်ဧလ; လှိုင်း
 ကခိတ် ဂုမ်းတင်လံ; လတ်; ခခိတ် ကမ်း၊ မီးသေလှိုဝ်
 သေပိုင်းယုတ်။ တုတ်ခိတ်မွမ်း၊ လတ်; လှိုင်းတင်ကခိတ်
 ဂုမ်းလံ; ခခိတ်၊ တင်ကခိတ်သုရှုပုတ်တင်ကခိတ်ဂုမ်း လှိုဝ်
 ခခိတ်၊ ရှိုဝ်ခခိတ်ယုတ်။ ခိတ်မွမ်း၊ လတ်; လှိုင်းကခိတ်
 သုဧပ၊ ပိတ်; ရှုးရှုးထု၊ ကခိတ်တွင်းကခိတ်တိမ်းတင်း
 လံ၊ သေဧလ; ခိတ်မေးရှုးတီးဖြေးပိခိတ်လင်းကခိတ်
 မခိတ်၊ မိခိတ်ကခိတ်လှိုင်းကခိတ်လှို ကခိတ်ကသက်; လိပ်း
 ၁၀ ခခိတ်ဧလ; ပိုဝ်းထူးလှိုလင်းလင်း၊ ကခိတ်ဖြေးပိခိတ်လင်း
 ရှုးလှိုခိတ်သေရှေးတင်တံခိတ်ခိတ်လိပ်းမေး ကခိတ်တင်
 လှိုခိတ်သေရှေးတီးဂတ်ရှုဂုမ်းမေး ကခိတ်ပိခိတ် လင်း
 ယေ၊ သု ကခိတ်ဧဂ၊ ခွတ်; ကဝ်ဂုမ်းလှိုဝ်; ကွမ်း၊ သေ
 ရှုးခိတ်ဖေးတင်၊ ခခိတ်ကေး။

၂

ကခိတ်ခခိတ် ပေးလု တီးဝိင်းထိန်းသျှလေးခိန်း

၁ ပီးခိတ်ခိတ်ရှိုလှို;။ သုရှုယူ၊ လှိုင်းကခိတ်ဝေး၊ တင်
 ကခိတ်ဂုမ်းမေးရှုးတီးသုခခိတ် ကမ်း၊ ပိခိတ်လံ၊ လံ
 ၂ လှိုလှို၊ လှို။ ဂုမ်းခခိတ်၊ တင်ယာပ်၊ တင်ဗီခိတ်၊ ကိတ်၊
 တင်း တင်ကခိတ်ခိတ်လင်းခခိတ်သေးရှုးခိတ်ဝိင်း
 ဗီခိတ်ပိတ် ရှုးခခိတ်၊ ကခိတ်သုရှုခခိတ် ဂုမ်းကိတ်ပိုင်း
 ဖြေးပိခိတ်လင်းသေဧလ; ပိတ်သမ့်မိတ်တင်ကခိတ်လံ;
 ဧခိတ်ခခိတ်၊ လှိုလင်သေရှေး ဂုမ်းရှေးလတ်;
 တြေးသတင်သိုဝ်းပျေးဖြေးပိခိတ်လင်း၊ တီးသုဂုတ်
 ၃ ဂုတ်; ရှုးခခိတ်ယူ၊ ကေး။ ဂုမ်းကဝ်တင်း တင်
 ကခိတ်ခိတ်ပိုင်း၊ တင်ကခိတ်ဂုမ်းရှိုဝ်၊ တင်ကခိတ်
 ပိတ်လိခိတ်သေဧလ; တိုင်းယုင်းလှိုင်းကဝ်သု ကမ်း၊
 ၄ လှို;။ ဂုမ်းကမ်း၊ ရှေးလတ်; ရှိုဝ်; ရှုးသုထု၊ လှိုသိုဝ်း
 လှိုလမ်းလံ၊ လံ။ ဂုမ်းရှေးလတ်; မိခိတ်ခခိတ်၊ ရှုးကခိတ်
 ဖြေးပိခိတ်လင်းရှုပုတ်တင်ကခိတ်ဂုမ်း ရှုးလံ; ပိခိတ်ရှေး
 ကခိတ်ထိုင်းပိုင်းတြေးသတင်သိုဝ်းပျေးခခိတ်၊ ဂုမ်း
 ရှေးလတ်; လှိုလမ်းခခိတ်၊ ကခိတ်ထု၊ လှိုဖြေးပိခိတ်

၃ ကော့။ လွင်းမခင်းလမ်း တူင်သူ့။ လွင်းကခင်ဝါး
မခင်းလင်းခါခင်းဂှ်းဝံ ဂှ်းလံးခါမ်၊တုဂ်းခါတၢင်း
၄ ဖါခင်ယု၊ကော့။ ပီခင်လိုဝ်ခင်၊ဂှ်ဝါးခင်လမ်း
မိုဝ်းကခင်ဂှ်းမီးယု၊လူလ်းဂခင်တၢင်းသူခခင် ဂှ်း
လံးလၢတံးဝံတံးသူဝါး ဂှ်းတၢင်းလံးခါမ်၊ တုဂ်းခါ
တၢင်းဖါခင် ဝါးခင်ယု။ မီခင်းခင်၊ကခင်လံး
လၢတံးဝံခခင်ယု။ ပိုဝ်းခင်လး မိုဝ်းကခင်ဂှ်
ကမ်၊ယိုခင်လံးခခင် ဂှ်ပွဲ၊လှ်စွါ၊ ဂှ်းလံးဂှ်တၢင်း
၅ ယုမ်၊မၢတံးသူခခင်ကော့။ ဂှ်ဂှ် ကော့ကခင်လၢမ်း
တူလ်းလူဝ်းကခင်ခခင် တၢင်းလၢမ်းတူလ်းလူဝ်းကခင်
သူခလး ဂှ်တံးဂှ်းလွင်းတၢင်းကခင်သူလံးခါမ်၊ယပ်၊
ခါမ်၊ဗိုတံးဂှ်တံးသၢင်းမးလှ်ဝ်ခခင် တၢင်းပီခင်လံ
လံလွဂ်၊လွဂ်၊ ကမ်၊ပွင်၊လွင်းဂးသင်စွါ၊ခခင်
၆ ကော့။ တော့မိုဝ်းလီဝ်ခင် တီမေးသေ၊ လုဂ်သေ
ဂးတံးသူခခင်မးခလး။ မွဂ်၊လၢတံးသတၢင်းသိုဝ်း
ပျော့၊ လူလ်းလွင်းတၢင်းယုမ်၊မၢတံးသူ တၢင်းဂှ်
မီတံးတၢ၊သူ တၢင်းကခင်သူခခင်လှ်လံးခံးလှ်ထူပံး
ဂှ်းယု၊ မိုခင်လိုဝ်ခင်၊ကခင်ဂှ်းလှ်ထိုင်သူခခင်
၇ ကော့။ ပီခင်ခခင်ဂှ်လ်း။ ပီဂ်သမ္ပ ဂှ်းလံးယၢဂ်း
ဖါခင်ခလး ခါမ်၊တၢင်းကခင်ယပ်၊ဗိုတံး၊ခေးခခင်း
လွင်းတၢင်းဂးလှ်ဝ်ဂှ်ပိုင်ခခင်သေဂေး။ ဂှ်းလံး
ဂှ်တံးထိုင်တၢင်းကခင်သၢဂ်းသျှ၊မး ဂှ်းပိုဝ်းတၢင်း
၈ ယုမ်၊မၢတံးသူခခင်ကော့။ တော့လီဝ်ခင် ပေးသူ
ခတ၊ယု၊ခခင်းလင်းဖြးလိုင် ဂှ်းကသၢဂ်းလိပံးယု၊
၉ ကော့။ ဂှ်းထွဂ်းလူလ်း တၢင်းကခင်သိုဝ်းပျော့၊
တၢင်းသီင်းတၢင်းလူင် ကခင်ဂှ်းလံးခါမ်၊ကခင်စွပ်း
ပိုဝ်းသူ ဂးတံးဖါ၊ခေးဖြးပီခင်လင်းခခင်ခလး
ဂှ်းတၢင်းတီခင်းပခင် ဂေးလှ်ဖြးပီခင်လင်းလံး
၁၀ လိုဝ်ခင်၊ဂှ်ဝါ။ လွင်းခခင်၊ဂှ်ဝါ တၢင်းဂှ်ခခင်သူခလး
ဂှ်းဂးကခင်သူလူဝ်၊ထိုင် ခခင်းတၢင်းယုမ်၊မၢတံး
ခခင်တၢင်းလံးလေးလုမ်၊လိုင် ဂှ်းဂှ်တံးသူခခင်
ပထခေးဂှ်းခခင်း တၢ၊သေ၊ကမ်၊ထၢတံး၊
၁၁ ယု၊ကော့။ ဂှ်းဖြးပီခင်လင်း ကခင်ပီခင်ပေးဂှ်း
ကိဂ်၊တၢင်း လင်းဂှ်း လင်းယေ၊သူခခင်လှ် ခခင်
ခမးသီခင်းတၢင်း ကခင်ဂှ်းတၢင်းစွါ၊လှ်ဂးတံးသူ
၁၂ ခခင် သေဂမ်းလူလ်း။ ဂှ်းလင်းဖြး ဂှ်းသူလိုင်၊လှ်
တီမ်ထူခင်းခခင်ခခင်း ဂးခခင်းတၢင်းဂှ်မီတံးတၢ၊
ဂးတံးဂေးခခင်းခလး၊ဂေးခခင်း ကိဂ်၊တၢင်း ဂးတံး
ပိုခင်းတၢင်းသီင်း လိုဝ်ခင်၊ကခင်ဂှ်းဂှ်သူခခင်
၁၃ ခလး ဂှ်းမခင်းလင်းဂှ်တံးဂှ်းဂှ်လှ်သူ ဂၢင်းလွတ်
တၢင်း တံးကခင်တၢင်း၊ကပျိုတံး၊ ဂှ်းမခင်းခိုင်၊ခခင်းပ၊
ရမီ၊တၢင်းကခင်မူတံးလၢင်း၊ ဂးတံးဖါ၊ခေးဖြး
ပီခင်လင်း၊ မိုဝ်းကခင် လင်းယေ၊သူ တၢင်းစွါမး

လူလ်းဂခင်တၢင်း ဂှ်ခင်းမူတံးလၢင်း၊တၢင်းသီင်းတၢင်း
လူင်ခခင် သေဂမ်းလူလ်း။

၄

ဂှ်းမူတံးလၢင်း၊ခါမ်သို

၁ ဂှ်ခင်းကခင်ယင်းဂှ်တံးယင်းဂျါခင်၊လမ်း။ ပီခင်ခခင်
ကိဂ်လ်း။ ဂးခခင်၊ကခင်ဂှ်းလံးသင်၊သူခခင်ပို လွင်း
ကခင် သူတၢင်းလံးဂမ်ဂျါခင်လိုဝ်ခခင်၊ဂှ်ဝါ။ တၢင်းဂှ်တံး
ဂှ်းလံးထုဂ်၊လှ်ဖြးပီခင်လင်း လိုဝ်ခခင်၊ဂှ်ဝါခခင်
တေးလီဝ်ခခင်ဂေး သူယင်းပေးဂမ်ဂျါခင်ယု၊ယဝ်။
ခခင်၊ဂှ်ဝါ သူတၢင်းလံးခခင်ခခင်းထိုင်လှ် ဂှ်းကိဂ်
ပိုင် ဂှ်းယေ၊သူ ခလးတွင်းပခင်၊တိုဂ်းယုလင်းသူ
၂ ကော့။ သူပိုဝ်းလှ်ပံးကခင်ဂှ်းပခင်တံးသူ လှ်ခင်း
ခခင်၊ကခင်လင်းယေ၊သူ ခခင်ယု၊ကော့။
၃ ကလူဝ်၊ဖြးပီခင်လင်းလမ်း။ ပီခင်လွင်းခခင်၊ဂှ်ဝါ
သူတၢင်းဝေးပီတံး မေ၊ထုင်၊ကခင်ကမ်၊တြးခလး
၄ မူတံးလၢင်း၊ ခခင်၊ဂှ်ဝါ သူဂးမီးတၢင်းသီင်းတၢင်းလူင်
၅ တၢင်းကမ်၊မီးဂီလေ၊သျှ၊တၢင်းကခင်လင်းလှ် မိုခင်
လိုဝ်ခခင်၊ဂှ်ခင်းသျှ၊သခေးပုတၢင်းလံ ကခင်ကမ်၊
ဂှ်ဖြးပီခင်လင်းလှ်ခခင်ခလး ဂှ်းသူလံးမီးတၢင်း
၆ ကခင်မူတံးလၢင်း၊ ကိဂ်၊တၢင်း ကိဂ်၊သရေ၊ ကခင်
သၢင်းထုဂ်၊လီခင်းခခင်ခလး တၢင်းကမ်၊လံးဂှ်တံး
၇ ပရိခယ၊ ဖီတံးပိုင်ပီခင်ခခင်ခခင်ကော့။ လွင်း
မခင်းလမ်း လင်းဖြးတၢင်းလီ၊ယၢင်း၊တြး ဖါ၊ခခင်
လိုဝ်ခခင် လံးခါမ်၊တၢင်းကခင်ဖီတံးပိုင်ခခင်
တၢင်းသီင်းတၢင်းလူင် မီခင်းဂးခခင်၊ကခင်ဂှ်းဂေး
လၢတံး မိုဝ်းကခင်ခခင်ခခင်လှ် ဂှ်းပခင်သတီတံးသူ
ကော့။ ဖြးပီခင်လင်း ဂှ်ကခင်ဂှ်း ဂှ်းလံးဂှ်းဂှ်၊
ကမ်၊လှ်။ မခင်းလင်းဂှ်ကခင်ဂှ်းလံးမူတံးလၢင်း၊
၈ ကော့။ ပိုဝ်းခခင်ခလး ဂေးကခင်ထိုင်ပီတံးခခင်ထိုင်
ပီတံးဂှ်ခင်းကမ်၊လှ်။ ထိုင်ပီတံးဖြးပီခင်လင်းကခင်
ပခင်ပီလိုလ်း၊မူတံးလၢင်း၊လင်းတံးသူခခင်ကော့။

ဂှ်းမီးတၢင်းဂှ်မီတံးတၢ၊

၉ လၢပံးသီင်းလူလ်း လွင်းတၢင်းကခင်ပီခခင်ခခင်
ခခင်းခလး၊ဂေးခခင်း ခခင်၊ခခင်ခခင်ဂှ်ခခင်ခခင်
ကမ်၊မီးလွင်းကခင်တၢင်းလံးတံးပခင်စွါ၊တံးသူ။
စွပ်းပိုဝ်းလိုဝ်ခခင်၊ဂှ်ဝါခခင်လမ်း သူပီခင် ဂေးကခင်
ဖြးပီခင်လင်းသင်၊သူခခင်ခခင် ဂှ်းဂေးခခင်းခလး၊ဂေး
၁၀ ခခင်း ခခင်၊ခခင်ခခင်ဂှ်ခခင်ကော့။ လိုဝ်သေခခင်
ကမ်၊ဂး တံးပီခင်ခခင်ခခင်မီးယု၊ဂးခခင်း မိုဝ်းမး၊ခေ၊

တေးခိမ်း ခေခိမ်းဂေးသုဂ္ဂါယု၊ ကေး။ ခိမ်းတေးခေခိမ်း
 သေဂေး၊ ပီးခိမ်းခိမ်းဂိမ်း၊ ဂုမ်းတိမ်းယုင်းသုယိင်း
 ခိမ်းဂိမ်းဂိမ်းလိမ်းခိမ်းခိမ်း ခိမ်းလွင်းတင်းကခိမ်းသု
 ၁၁ ဂိမ်းခိမ်းဂေး။ ပီးလုံလေ၊ တခေး၊ ခလး၊ ခတိမ်း
 လုံယု၊ ခိမ်းခိမ်း ပွင်ဂိမ်းကမူတုင်လင်းဂိမ်း၊ ယု၊ သေ
 ခလး၊ ကပ်တင်းမိုဝ်းတုင်လင်းဂိမ်း၊ သင်းဂိမ်းလွမ်း
 ဂေးခိမ်း၊ ကခိမ်းဂုမ်းသင်၊ လတ်းဂုမ်းတီးသု မိုဝ်း
 ၁၂ ကွခိမ်းခိမ်းတု။ ဂိမ်းဂျင်းကခိမ်းသင်၊ ထုဂ်၊ လီငါမ်း
 ဂေး၊ တီး၊ ခေး၊ ခေးဂုမ်းဂေးခိမ်းတင်းလံ၊ သေယဝ်
 ယု၊ ပေဂိမ်းလိမ်းပိမ်း ဂေးကခိမ်းကိင်ခိမ်းပိုခိမ်း၊ တင်၊
 ဂေး။

တင်းမုင်မွင်းခိမ်းတင်းကခိမ်းလုဂ်ခိမ်း

၁၃ ပီးခိမ်းခိမ်းဂိမ်း၊ လွင်းခိမ်း၊ ဂုင် သုတင်းကခိမ်း၊ လုံ
 လီဂ် လိုဝ်ခိမ်း၊ ကခိမ်းဂုမ်းတင်း၊ တီး၊ တင်၊ လီခိမ်း
 ကခိမ်းကခိမ်း၊ မီး တင်းကခိမ်းမုင်းထူးမွင်းထူးတင်း
 လံ၊ လုံလီခိမ်းခိမ်းလိုင် ဂုမ်းကခိမ်း၊ မီးကလုင်၊ ခိမ်းဂုမ်း
 ယင်းကခိမ်း၊ ဂု၊ လွင်းတင်းခိမ်းခိမ်းကခိမ်းတံ၊ ဂျ၊ ယဝ်
 ၁၄ လိုဝ်ခိမ်း။ ပေးဂုမ်းယုမ်း၊ လွင်းကခိမ်းတေး၊ လင်း
 ယေ၊ သု တံ၊ ယဝ်ခလး၊ သမိခိမ်းလုဂ်ခိမ်းခိမ်းလိုင်
 မိုခိမ်းလိုဝ်ခိမ်း၊ ခေခိမ်း။ ခပ်လိုဝ်ခိမ်းကခိမ်းတံ၊ ယဝ်ခိမ်း
 လင်းယေ၊ သု ခေခိမ်းဂေး၊ ခြေးပိမ်းလင်း၊ တင်းကပ်
 သုင်၊ ခိမ်းလုလု၊ ခခိမ်းတင်း လင်းယေ၊ သု ခခိမ်း
 ၁၅ ကေး။ ဂုမ်းသမိ ကပ်တင်းပျ၊ တိမ်းလင်း၊ ခြေးတေး
 ထိင်းလင်း၊ မိုဝ်းကခိမ်းလင်း၊ ခြေးဂျ၊ မေးခိမ်းခိမ်း
 ဂုမ်းလိုဝ်ခိမ်းကခိမ်းကသင်း၊ ယင်းလိမ်းခလး၊ ဂိမ်းဂျ၊ ခိမ်း၊
 ဝံယု၊ ခိမ်း တင်းလိမ်း၊ တုဂ်၊ တိမ်းလီခိမ်း ကွခိမ်းတင်း
 ၁၆ ခပ်လိုဝ်ခိမ်းကခိမ်းတံ၊ ဂျ၊ ယဝ်ခခိမ်း ကခိမ်း၊ လုံ။ တုင်
 လင်း၊ ခြေး တင်းပေးကပ်တင်းသီင်ကခိမ်းဂိမ်းယု၊
 သီင်ခခိမ်းတခခိမ်း၊ ဂင်ဂျ၊ ဝပ်၊ တင်း သီင်ခဂျ၊ ခြေး
 ပိမ်းလင်း၊ လိုဝ်ခိမ်းခိမ်းသေခလး၊ လုဂ်သေဂေးခိမ်း
 မိုင်းဂင်ဂျ၊ လုင်းမေးသေယဝ်၊ ခပ်လိုဝ်ခိမ်းကခိမ်းတံ၊
 ဂျ၊ ယဝ်ခိမ်းလင်း၊ ခရိလုံ လိုဝ်ခိမ်း တင်းလိမ်း၊ လုဂ်
 ၁၇ ခိမ်းကွခိမ်းတင်းကေး။ မိုဝ်းခခိမ်း ဂုမ်းလိုဝ်ခိမ်းကခိမ်း
 ယင်းကသင်း၊ လိမ်းခလး၊ ဂိမ်းဂျ၊ ခိမ်း၊ ဝံယု၊ ခိမ်း တင်း
 လိမ်း၊ တင်းကခိမ်း ယွင်းကုမ်းခိမ်းဂျ၊ ဂေးခိမ်း
 မွဂ်၊ ဂုမ်း၊ ဂုမ်းလိမ်း၊ ထိုင်ဂေးတီးလင်း၊ ခြေး ခိမ်း
 ကေး၊ ဂျ၊ သု၊ ဂင်ဂျ၊ ခခိမ်းခလး၊ ယု၊ လုလု၊ ခခိမ်း
 ၁၈ တင်းလင်း၊ ခြေးယု၊ တေး၊ သေ၊ ကေး။ ဂွမ်းပိုဝ်း၊ ပိမ်း
 လိုဝ်ခိမ်း၊ ခခိမ်းခလး၊ ဂေးခိမ်းခလး၊ ဂေးခိမ်း၊ ကပ်
 ဂျ၊ ခိမ်းသေယဝ် ပခိမ်းဂိမ်းပခိမ်းဂိမ်းကခိမ်းတု။

၅

တင်းကခိမ်းလင်းယေ၊ သုဂျ၊ မေး

၁ ပီးခိမ်းခိမ်းဂိမ်း၊ လင်း၊ သီင်၊ လုလု၊ လွင်း၊ ခိမ်း၊ ဂေး၊
 လုခခိမ်း ကခိမ်း၊ မီးတီးကခိမ်းတင်းလိမ်း၊ တိမ်းပခိမ်းဂျ၊
 ၂ တီးသု။ ဂွမ်းပိုဝ်းလိုဝ်ခိမ်း၊ ဂုင်တေးခိမ်းလင်း၊ သုဂျ၊
 လွင်းကခိမ်း ဝခိမ်းကခိမ်းလင်း၊ ခြေးတင်းမေးခခိမ်း
 မိုခိမ်းလိုဝ်ခိမ်း၊ ယု၊ လုဂ်မေး၊ ခိမ်း၊ ဂင်ခိမ်းခခိမ်း
 ၃ ကေး။ ခိမ်းမိုဝ်းကခိမ်း ခပ်ယင်းတိမ်းလတ်းခလး၊
 တေး၊- ဂုမ်းမီးတင်းခိမ်းယု၊ ဂုမ်းလွင်းယေ၊ ယု၊
 တေးခခိမ်း၊ ခခိမ်းယု၊ ခခိမ်း။ တင်းလုတင်းလီဝ် ခိမ်းခိမ်း
 တင်းဂုမ်းထိုင်မေးဂေးခိမ်းခိမ်း မိုခိမ်းလိုဝ်ခိမ်း၊ ဂုလု၊
 တခေး၊ တင်းကခိမ်းဂိမ်း၊ လီဝ်လုဂ်၊ ဂုမ်းမေးဂေး
 တီးခမေးယင်းကခိမ်းပေးပတိမ်းသခိမ်း၊ ထေ၊ ခခိမ်းခလး၊
 ကခိမ်း၊ မီးကခိမ်းတင်းကခိမ်းလိမ်း၊ ဂင်းလွင်း။
 ၄ ဂုလု၊ ဂေး၊ ပီးခိမ်းခိမ်းဂိမ်း၊ လွင်းတင်းကခိမ်းဝခိမ်း
 ခခိမ်းတင်းဂုမ်းမေးဂေးခိမ်းခိမ်း မိုခိမ်းလိုဝ်ခိမ်း၊ ယု၊
 လုဂ်မေးခခိမ်းသေဂေး၊ သုယု၊ ခိမ်းကခိမ်းလင်းသီင်၊
 ၅ ကခိမ်း၊ လုံ။ သုဂျ၊ မီးတင်းသီင်၊ တင်းလုင် ပိမ်းလုဂ်၊
 ကခိမ်းလီဝ်ခခိမ်းကေး။ ကခိမ်း၊ လုံ၊ ပိမ်းလုဂ်၊
 ၆ ဂင်ခိမ်း ကခိမ်းလင်းသီင်။ ပိုဝ်းကခိမ်း ပိမ်းခခိမ်း၊
 ခခိမ်းခလး၊ ဂုမ်းယင်းကခိမ်း၊ ခခိမ်းလင်း၊ မိုခိမ်းလိုဝ်ခိမ်း၊
 ဂုမ်းတင်း၊ တီး၊ တင်၊ လီခိမ်းတင်းလံ၊ ခခိမ်းလင်း
 ယု၊ ခခိမ်းခလး၊ ဂုမ်းမီးသမိ၊ မေး၊ သတိယု၊ သေခလး၊
 ၇ ဝံယု၊ တုဂျ၊ ဂု။ လွင်းမခိမ်းလင်းခပ်လိုဝ်ခိမ်းခခိမ်း
 လင်းယု၊ ခခိမ်း လင်းခခိမ်းလင်းခိမ်း၊ ဂင်ခိမ်း
 ကေး။ ခပ်လိုဝ်ခိမ်းကခိမ်းလင်း၊ မင်းခခိမ်းခခိမ်း
 ၈ လင်းမင်းခိမ်း၊ ဂင်ခိမ်းကေး။ ဂုမ်းလိုဝ်ခိမ်းကခိမ်းပိမ်း
 လုဂ်၊ ဂင်ခခိမ်းလင်း၊ မီးသမိ၊ မေး၊ သတိယု၊ တုဂျ၊ ဂု။
 ကပ်ခိမ်း၊ ပိုဝ်းကခိမ်းခခိမ်းဂုဂ်၊ ကခိမ်းတေး၊ တင်းယုမ်း၊
 မေးတင်းတင်းဂုဂ်မိတ်၊ တေး၊ ဂိမ်း၊ တင်းမွဂ်၊ ဂုင်
 လိမ်းကခိမ်းတေး၊ တင်းကခိမ်းမုင်းထူးမွင်းထူး ကခိမ်း
 တင်းဂုမ်းထိုင် တင်းကခိမ်းခခိမ်း၊ ချတ်၊ ကပ်လိုဝ်
 ၉ ခခိမ်း တိုင်းခခိမ်းတုဂျ၊ ဂု။ ခြေးပိမ်းလင်း၊ ခခိမ်း
 ဂုမ်းဝံ ဂုမ်းလိမ်း၊ တင်းလုမ်းခိမ်း၊ လုမခိမ်းလင်း၊ ကခိမ်း၊
 ၁၀ လုံ။ ခခိမ်းဂုမ်းဝံ ဂုမ်းလိမ်းတင်းကခိမ်းခခိမ်း၊ ချတ်၊ ကပ်
 ဂွမ်းပိုဝ်းလင်း၊ ဂုမ်း လင်းယေ၊ သုခရိလုံ ကခိမ်းခခိမ်း၊
 ၁၁ တင်းတံ၊ ပုခိမ်း၊ ဂုမ်းခခိမ်းကေး။ ဂုမ်းတိုခိမ်း၊ ယု၊ သေ
 ကခိမ်း၊ တေး၊ ခခိမ်းလင်းယု၊ သေကခိမ်း၊ တေး၊ တင်းလိမ်း
 ကသင်း၊ လိမ်းလုလု၊ ခခိမ်းတင်းမခိမ်းလင်း၊ ခခိမ်း

ကော၊ ပိုင်းခံလေး၊ ဂျာခင်၊ ကခင်သူဂိုတီးယု၊
 တေးလီခင်ခေခေ ခင်၊ ဂခင်ခင်တိုင်းယုင်းဂခင်
 ၁၂ ခလေး၊ ဂျာခင်ခင်းလေး၊ ဂျာခင်ခင်းတေး၊ ဂိုတီးဂခင်ယု၊
 တျ။ လှိုင်သေခေခေ ပီးခွင့်ခင်ဂိုလ်း၊ ဂှမ်းတွင်း
 ပါခင်၊ သူ ဂှ်းသူဂူလ်း ခင်လိုင်းကခင်ဂိုတီးပွင်ကမူ
 လင်းဂျာတီးခင်းသူ၊ တာင်းကခင်ခင်ဂိုပိုင်၊ သူ ခင်း
 လင်းဖြူး၊ တာင်းကခင်ခင်ပခင်သတိုတီးသူလိုင်း
 ခခင်းခလေး၊ သူမီးတင်းလုံလေး၊ တခေ၊ ရှပ်၊ သေ၊ ရှပ်
 ယမ်ဂှ်ပိုင်းခင်ခေ၊ လူလင် ဂှမ်းပိုင်းလွင်းတာင်း
 ၁၃ ကခင်ခင်ဂိုတီးခခေတျ။ ဂျာခင်ခင်းလေး၊ ဂျာခင်ခင်း
 ၁၄ ယု၊ ထုင်း၊ ထုင်း၊ မေ၊ မေ၊ ဂခင်တျ။ ပီးခွင့်ခင်ဂိုလ်း၊
 ဂှမ်းကခင်ဂှမ်းတိုင်းယုင်းလုင်းကပ်သူလမ်း၊ ပခင်
 သတို တီးခင်လိုင်းကခင်ဂိုတီးကမ်၊ တြူးခခေတျ။
 ပခင်ဂိုင်း တီးခင်လိုင်းကခင်လုံလီဂိုလ်းကခင်ခခေ
 တျ။ ထွန်းဂမ် ခင်လိုင်းကခင်ဂိုင်းလီဂိုလ်းခေ၊ ခခေ
 တျ။ ဂှ်းမီးလုံကခင်ယိုခင်းယာင်း ဂျာတီးဂှမ်းတင်း
 ၁၅ သိုင်းတင်းလင်တျ။ လွင်းခင်၊ ရှပ် ဖူးလုံတမ်း
 ကမ်၊ ခိုခင်းတွင်းခိုခင်းတီးခင်း တာင်းကခင်ခင်းပိုင်း
 ခခေဂျာတီးပိုင်းတာင်း၊ ဂျာလိုင် ဂိုတီးသတိုခလေး
 ခတီးလုံဂိုတီးဂျေးလူးတီး၊ ဂျာခင်ခင်းလေး၊ ဂျာခင်ခင်း
 ဂှ်း၊ တင်း တီးဂှမ်းတင်းသိုင်းတင်းလင် ရှမ်းခင်၊
 ၁၆ ရှမ်းခေ၊ တျ။ မီးတာင်းကခင်သိုင်းဂျေး၊ ယု၊ သေ၊ သေ၊
 ၁၇-၁၈ တျ။ ဂိုတီးသူးတွင်းပထခေ၊ ယု၊ တျ၊ သေ၊
 တျ။ ခင်းလွင်းတာင်းဂှ်းလုံဂှ်းပိုင်ခခေ ယွင်းယေး
 ဂျေးလူးလင်းတျ။ လွင်းမခင်းလမ်းခင်၊ ရှပ်သူတမ်း
 ဂမ်ဂျာလုံလုံခင်၊ ခခေခင်လိုင် ဖြူးပီခင်လင်းမီးက
 လုပ်၊ ခင်း လင်းယေ၊ သုခရီလုံ ကော၊

၁၉ ယု၊ ပေဂှ်း၊ ကရှင်၊ ပိုလုံလုံ၊ လင်း လုံးထာတ်၊ လုံး
 ၂၀ ယိုခင်။ ယု၊ ပေမာတ်၊ တာင်းကခင်ဂိုတီးပေဂျေးခင်း
 ခလေး၊ ဂျာလတ်၊ ခခေ ပီခင်လံ၊ လံ၊ ကမ်၊ ပွင်၊ လွင်း
 ၂၁ ဂျာသင်။ လမ်းတူလုံးလွင်းတာင်းဂျာမီးတင်းသိုင်း
 တင်းလင်သေခလေး၊ ယိုင်းဂမ်ကပ်ကခင်လီကခင်ခင်း
 ၂၂ ယု၊ သေ၊ သေ၊ တျ။ ဝေးပီတီးလွင်းတာင်းကခင်ကမ်၊
 လီကမ်၊ ဝါမ်း ရှမ်းလိုင်းရှမ်းမိုင်းတျ။

ရှမ်းသင်၊

၂၃ ဂှ်းဖြူးပီခင်လင်း လင်းတာင်းခင်းခခေ ဂှ်းသူတင်း
 သိုင်းတင်းမူတီး မူတီးလင်၊ သေဂမ်းလုလ်း။ ခင်၊
 ရှပ် ပိုလုံလုံ၊ သူတင်းလုံသူ တင်းတူခင်းသူ တင်း
 သိုင်းတင်းမူတီး တမ်းဂင်းလွတ်၊ တင်းကခင်ခင်း
 ကခင်တမ်းလုံးတာင်း၊ ကပျိုတီး၊ ခင်းမိုင်းကခင်လင်း
 ဂှမ်း လင်းယေ၊ သုခရီလုံ ရှူးမူးခခေလိုင်၊ ဂှ်း
 မခင်းလင်းပိုင်းပိုင်းထီမ်သူသေဂမ်းလုလ်း။
 ၂၄ ဂျာကခင်ရှင်ကပ်သူခခေ တီမိုတင်းသိုင်းလျာ
 ခလေး၊ တမ်းဂိုတီးလုံခခေ၊ ခခေကော၊
 ၂၅ ပီးခွင့်ခင်ဂိုလ်း၊ သူးတွင်းပုခင်းဂှမ်းတျ။
 ၂၆ ကပ်တင်း တာင်းခခေကခင်မူတီးလင်၊ ခလေး၊ တင်
 လတ်၊ ပီးခွင့်တင်းသိုင်းတင်းလင်တျ။
 ၂၇ ဂပ်တိုင်၊ လင်းဖြူးခလေး တိုင်းထာခင်၊ ပခင်သိုင်း
 လျာတီးသူ ခင်၊ ရှပ် သူတမ်းခင်းလင်းခခေပခင်
 တီးပီးခွင့်ကခင်မူတီးလင်၊ တင်းလံ၊ လိုင်းခခေ
 ၂၈ ကော၊ ဂှ်းဂျေးလူးလင်းဂှမ်း လင်းယေ၊ သုခရီလုံ
 ခခေ မီးခိုင်သူသေဂမ်းလုလ်း။ ကျမ်းမိုင်း။

ရှမ်းလိန်းကေးတျ၊ တျထိန်းသျှလေးခင်း၊ နေခင်ပထမယင် ယင် ကေး၊

